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 §97 

Ordförande öppnade mötet. 

 

§98 

Föregående protokoll godkändes. 

 

§99 

Mötesagendan godkännandes. 

 

§100 
Kommande möten. 

Elfte styrgruppsmötet hålls tisdag 15 augusti kl. 13:15 på LR. 

 

§101 

Geosecma GIS-medgivande av kommunerna till LR. 

 

VA-utredare har träffat Mats Karlsson. I höstas när LR delade ut 

användarkonton för Geosecma till kommunala tjänstemän hade ett 

användaravtal tagits fram men skickades inte ut. Användaravtalet kommer 

kompletteras med GIS-medgivandet innan det skickas ut till kommunerna. 

 

§102 

VA-utvecklingsplaner. 

VA-utredaren träffar löpande VA-ansvariga i kommunerna gällande 

arbetet med VA-utvecklingsplaner. Få återkopplingar från tjänstemännen 

har inkommit på förslaget till dispositionsupplägg. VA-utredaren 

prioriterar i första hand att träffa de större kommunerna där ramarna 

definieras, vilket underlättar arbetet för kommunerna med mindre resurser.  

Ordförande föreslog att framtagen mall slås fast utan fortsatta ändringar, 

vilket bifölls av styrgruppen. Se mall som bilaga till protokoll. 

Styrgruppen kan följa arbetet via tilldelad DRIVE-länk. 
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§102 forts. 

Styrgruppen förde en diskussion om VA-utvecklingsplanernas innehåll 

och syfte. Det viktigaste konstaterades enligt följande: Den ska ge en 

helhetsbild över kommunens VA-situation, definiera allmänt VA-

verksamhetsområde och identifiera kända åtgärdsbehov (ej kostnader) på 

en tidslinje fram till år 2030. HS föreslog att kostnader sedan kan 

uppskattas schablonmässigt utifrån respektive åtgärd. CN höll med och 

menade att kostnadsberäkningar blir för tidskrävande. VA-

utvecklingsplanen ska användas som ett komplement till övrig 

samhällsplanering. Den är inte lämplig att koppla till kommunöversikt 

eftersom alla kommuner inte har sådan. 

CN och KS framhöll att det är av vikt att VA-planen får sådan status att 

den sedan också följs. Annars riskerar den slås omkull, ex. nya industrier, 

om enskilda kommuner fortsätter sin VA-utveckling utan större 

framförhållning. MW menade att LR eller styrgruppen inte kan ta beslut 

över huvudet på kommunerna, i den juridiska/formella betydelsen är VA-

planen inte bindande för kommunerna. MW menade dock att VA-planen 

kommer att utgöra ett underlag för den fortsatta VA-planeringen på Åland, 

inkl utbyggnaden av reningsverk. Det betyder att om kommunerna nu bör 

komma med realistiska bedömningar av sina framtida behov. Om de 

senare kommer med andra uppgifter är det inte säkert att det kommer att 

kunna beaktas senare i planeringsprocessen, och kommunerna får då lösa 

VA-behovet själva. DS framhöll att målet bör vara att få VA-plan 

fastslagen i kommunerna. 

 

§103 

VA-policy. 

VA-utredaren gick igenom vilka punkter som avklarats i förslaget till VA-

policy 23 mars. Nytt datum för genomgång av resterande förslag 

bestämdes till 24 april kl. 09-15. Arbetet med policyförslag kan följas via 

tilldelad DRIVE-länk. 

 

§104 

LR delredovisning 2. 

VA-utredaren sammanfattade innehållet i delredovisningen som skickats 

ut per e-post före mötet. Styrgruppens ges en vecka efter mötet att 

inkomma med ändringsförslag, därefter omfattar styrgruppen 

delredovisningen. 

 

§105  

Reviderad VA-tidsplan. 

Bordlades. 
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§106 

Tidsplan till nästa styrgruppsmöte 

v.14 Styrgrupp, utvecklingsplaner, sommarjobbare 

v.15 ESF-projekt, utvecklingsplaner 

v.16 utvecklingsplaner, ABCD-sammanställning  

v.17 VA-policy, utvecklingsplaner, ABCD-sammanställning 

v.18 Styrgrupp, utvecklingsplaner 

 

§107 

Styrgruppsarbetets fokus juni-december. 

Styrgruppens diskuterade fokusområden efter kommunernas inlämnade 

VA-utvecklingsplaner. Styrgruppen biföll förslaget om fokus på 

kartläggning VA-nät, reningsverk, ny vattentäkt samt förankring och 

genomförande av VA-plan. 

 

§108 

VA-plan 2018. 

Av framförhållningsskäl ställde VA-utredaren frågan hur arbetet med VA-

planens genomförande ska ske år 2018. VA-utredaren gav förslag på 

projektidéer om samarbetsprojekt gällande ett gemensamt register för 

enskilda avlopp, samt fortbildning av VA-branschen delfinansierat av 

ESF-medel. 

Förslag på strategi efterlystes på hur bästa förutsättningar skapas för 

genomförande av VA-planen. 

§108 bordlades. 

 

 

§109 

Mötet med politiska referensgruppen för PBL 31.03. 

- Kort summering av mötet hölls för kännedom till styrgruppen. 

 

§110 

Politikermöte. 

- Ordförande föreslog att politikermöte ordnas till hösten när VA-

policyförslag är klart. 

 

§111 

Ordförande informerar. 

- Lagrevideringsarbetet. Arbetet med nya vattenlagen har fått en 

förlängning efter begäran av lagberedarna. Detta innebär att arbetet 

som sker med VA-plan har större möjlighet att beaktas. 

- Coast4Us. Ordförande informerade att Miljöbyrån ingått som 

delsökande i ett Central Baltic projekt som nu är i första 

ansökningsskedet. Ifall projektet beviljas finns möjlighet att inkludera 

arbete med VA-frågor för ett specifikt område på Åland. 
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         §111 forts. 

 

- Sommarpraktikant. Miljöbyrån kommer ha en praktikant i sommar 

som studerar VA-teknik vilken kan fungera som resurs i arbetet med 

VA-plan.  

 

§112 

Övrigt. 

CN föreslog att VA-plan ska inkludera ny vattentäkt och att 

vattenskyddsfrågor ska ges hög prioritet. Enligt branschorganisationen 

Svenskt Vattens enkät ansåg 85 personer av 100 att vattenskyddsfrågor är 

viktigt. Ordförande berättade att LR kommer jobba mer aktivt med 

vattenskyddsfrågorna under hösten där Susanne Vävare leder arbetet.  

 

§113 

Nästa möte. 

Nionde styrgruppsmötet hålls tisdag 17 maj kl. 13:15 på LR. 

 

§114 

Mötet avslutas. 

 

 

Bilagor 

 

9. Delredovisning 2 LR 

10. Mall VA-utvecklingsplan 

 

 


